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Po úvodním slově starostky vystoupila 
Mgr.  Lenka Kudláková – zmínila výsledky an-
kety v souvislosti se spokojeností se životem v 
naší městské části. Co se týče kulturní komise, 
paní Mgr. Lenka Kudláková poděkovala organi-
začnímu týmu Masopustu a dále pozvala na Ve-
likonoční Jarmark a celou řadu připravovaných 
besed.
Následně vystoupila MUDr. Bc. Jelena Černíko-
vá – představila činnost komise a nastínila plá-
nované besedy a akce (Den rodin), které budou 
organizovány ve spolupráci s Veřejnou knihov-
nou Slivenec.
Dále na zasedání zastupitelstva vystoupi-
li a  informovali o  činnostech komisí Martina 
Havlíková, Mgr.  Petr Šimek a  Ing.  František 
Polák. V neposlední řadě též informoval o čin-
nosti kontrolního výboru pan Václav Šimáček. 
Na závěr zasedání vystoupil z řad občanů pan 
Ing. Bejček, který zastupitelstvu představil zá-
měr výstavby kapličky v Holyni.
ZASTUPITELSTVO SCHVÁLILO:
■ Uzavření nájemní smlouvy na nebytový pro-
stor v č. p. 315 paní Hájkové na dobu neurčitou 
za částku 1 800 Kč/měsíc
■ Uzavření nájemní smlouvy na nebytový pro-
stor v č. p. 315 paní Petrové na dobu neurčitou 
za částku 1 800 Kč/měsíc
■ Prodloužení nájemní smlouvy o  pronájmu 
části střechy a půdního prostoru bytového do-
mu Ke Smíchovu č. p. 462 společnosti T-Mobile 
Czech Republic, a. s. o dalších 10 let
■ Uzavření smlouvy na dobu neurčitou o  po-
skytování IT služeb mezi Městskou částí Praha-
-Slivenec a Hlavním městem Prahou
■ Uzavření nájemní smlouvy na pozemek 

p.  č.  1317 v  k.ú. Slivenec paní Jaroslavě Petrů 
a  panu Miroslavu Petrů na dobu neurčitou za 
částku 25,– Kč/m2/rok
■ Uzavření nájemní smlouvy na nebytový pro-
stor o výměře cca 18m2 v 1.NP domu v ulici Ke 
Smíchovu č.  p.315 paní Mgr.  Lucii Ježkové na 
dobu určitou za částku 1 000 Kč/měsíc
■ Uzavření smlouvy o nájmu obecního bytu č. 2 
v bytovém domě č. p. 462, ulici Ke Smíchovu, pa-
ní Dinh Thi Ninh Tien ve výši 106 Kč/m2/měsíc
■ Přijetí neinvestiční účelové dotace ze státního 
rozpočtu z Ministerstva financí určené na úhra-
du výdajů vzniklých v  souvislosti s  konáním 
volby prezidenta České republiky v  roce 2023 
v částce 130 800,– Kč
■ Rozpočtové úpravy
■ Prodej pozemku parc.č. 207/6 v k.ú. Holyně 
o  výměře 46 m2, od-
děleného z  pozemku 
parc.č. 207, k.ú. Holyně 
panu Petru Sobolovi 
za cenu 392 380,– Kč
■ Uzavření bezúplat-
né Smlouvy o  zřízení 
služebnosti stezky 
a  cesty na pozemku 
parc.č.  1167/43, k.ú. 
Slivenec s  panem 
Vlastimilem Jarolí-
mem
■ Přidělení finančních 
prostředků ve výši 
300 000,– Kč určených 
na I. kolo grantů v ob-
lasti kultury a  sportu 

na rok 2023 (viz tabulka níže)
■ Vyhlášení II. kola na poskytnutí účelových 
dotací z rozpočtu Městské části Praha – Slive-
nec na rok 2023
■ Záměr výstavby čerpací stanice společnosti 
Resort Slivenec, s.r.o. na křižovatce ulic K Bar 
randovu a K Austisu
■ Přijetí dotace pro ZŠ a MŠ Praha Slivenec, Ke 
Smíchovu 16 s názvem „Všichni pospolu“ ve vý-
ši 57 500 Kč
■ Přijetí dotace OPPPR pro ZŠ a MŠ Praha Sli-
venec, Ke Smíchovu 16 s názvem „Modernizace 
polytechnické učebny – Slivenec“ ve výši 818 
700 Kč
■ Dodatek č.1 ke smlouvě o spolupráci se spo-
lečností Austis Praha, spol. s r.o.
� Zapsal�Matěj�Mlčoch
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GRANTY�2023 – II. KOLO

Zastupitelstvo MČ Praha-Slivenec dne 22. 02. 2023 vyhlásilo II. kolo účelových dota-
cí (grantů) pro rok 2023. Žadatelé mohou předkládat své žádosti od 27. 3. 2023 – 
12. 4. 2023. Tematické okruhy, formulář žádosti a Zásady pro poskytování účelových 
dotací naleznete na stránkách www.praha-slivenec.cz.

Místní poplatek z pobytu upravuje zákon č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění 
pozdějších předpisů, a obecně závazná vyhláška hlavního města Prahy č. 19/2021 Sb. hl. m. 
Prahy, o místním poplatku z pobytu, ve znění pozdějších předpisů. 
Tento poplatek jsou povinni odvádět nejen ubytovny a zařízení určená k přechodnému uby-
tování, ale např. i majitelé bytů a domů (chatek či zahrad ke stanování) pronajímaných ke 
krátkodobému pobytu prostřednictvím portálů jako Airbnb, Booking.com, apod.
Poplatníkem poplatku z pobytu je fyzická osoba, která není v obci přihlášená. Předmětem 
poplatku z pobytu bude úplatný krátkodobý pobyt po dobu nejvýše 60 po sobě jdoucích ka-
lendářních dnů. Sazba poplatku od roku 2022 činí 50,-  za osobu a každý započatý den pobytu, 
s výjimkou prvního dne pobytu. 
Během měsíce března budeme rozesílat informační dopisy poskytovatelům ubytování, kteří jsou 
vedení v databázi poskytovatelů a k poplatku se doposud nepřihlásili. Dotazy k místnímu poplat-
ku z pobytu směřujte na fellnerova@praha-slivenec.cz nebo 251 812 249.     Petra�Fellnerová

MÍSTNÍ�POPLATEK�Z POBYTU



Milé�sousedky,�milí�sousedé,
dovolte mi seznámit vás s novinkami posledních 
dvou měsíců.
Tou první je, že se 16. února konečně podařilo 
zvolit nové vedení hl. m. Prahy – po pěti měsí-
cích od zářijových voleb. To má pro naši měst-
skou část dva důsledky: jednak se konečně zase 
rozeběhnou projekty, které byly v poslední době 
zamrzlé, protože se buď čekalo na novou radu, 
nebo na schválený rozpočet kapitálových výdajů. 
A mě ve funkci náměstkyně vystřídali dva noví 
radní, kteří budou danou agendu vykonávat, a já 
se tím pádem budu moci na 100 % opět věnovat 
Slivenci. Když jsem tu funkci v červnu loňského 
roku brala, tak jsem počítala, že je to jen na pár 
týdnů do voleb, a ani v nejbujnější fantazii mě 
nenapadlo, že tam zůstanu osm měsíců.
Jedním z projektů, který by se nyní mohl rozběh-
nout, je kompletní rekonstrukce ulic v  lokalitě 
U  Jezírka. Tato akce má již má delší dobu sta-
vební povolení. Nyní ji zdrželo na mnoho týdnů 
právě to, že Praha neměla schválen rozpočet ka-
pitálových výdajů. Nyní již tedy schválený je, byť 
v poněkud osekané podobě, a tisk se může dále 
posouvat magistrátním kolečkem. Musí ho ov-
šem schválit zastupitelstvo HMP, a to může ještě 
nějakou dobu trvat. Akcí je totiž ve městě nyní 
rozjeto opravdu hodně a pražský rozpočet je tak 
poměrně dost napjatý. Pokud zmíněný tisk za-
stupitelstvem HMP projde, začne se připravovat 
soutěž na výběr zhotovitele a příští rok by mohla 
rekonstrukce začít.

Počátkem března měla začít rekonstrukce uli-
ce K  Lochkovu. Honili jsme kvůli tomu během 
zimy slaboproudaře, aby své kabely uložili do 
chodníků včas. Nicméně zdá se, že rekonstruk-
ce tak rychle nezačne. TSK k ní totiž nechce dát 
souhlas kvůli rekonstrukci Barrandovského mos-
tu, kde Slivenec funguje jako objížďka regulérní 
objížďkové trasy (ta vede po Pražském okruhu). 
Chtějí, aby rekonstrukce skončila již v  půlce 
května a pokračovala zase až v říjnu. Po nejlep-
ší část sezóny by tedy práce nemohly probíhat, 
což je opravdu problém. Obě firmy přitom mají 
s hlavním městem uzavřenou platnou smlouvu. 
Stále o tom jednáme. Zároveň by měla probíhat 
i  pokládka dešťové kanalizace v  západní čás-
ti ulice Ke Smíchovu. Ta ale nebude kompletně 
uzavřena, bude zde semafor a  střídavý provoz 
v jednom pruhu. Během léta by se měla rekon-
struovat ústřední slivenecká křižovatka ulic Ke 
Smíchovu – K Lochkovu. V druhé polovině úno-
ra se zahájila pokládka kabelů v ulici K Cikánce, 
která následně bude pokračovat ulicí Na Čisté do 
Habeše. Během března by se slaboproudy společ-
nosti Vodafone měly pokládat i v severovýchodní 
části Slivence.
Výborně běží výstavba bytového domu, kde jsou 
stavbaři dokonce v mírném předstihu oproti har-
monogramu. V současné době mají hotové příze-
mí a začínají stavět první patro.
Ve škole končí archeologický průzkum pod bu-
doucím novým pavilonem. V  březnu začnou 
práce na základové desce a pak již přijde na řadu 
montovaná stavba. Počítáme, že do konce června 
by mohlo být postaveno, během léta budeme vy-
řizovat všechny potřebné papíry a od září začne 
výuka.
Rekonstrukce můstků přes Dalejský potok v Ho-
lyni běží, nicméně se to ukazuje jako výrazně 
větší akce, než jsme čekali, hlavně kvůli nutnosti 
zajistit pro obyvatele přístupové objízdné trasy.
Výrazně pokročily obě nové cesty. Cesta v pokra-
čování ulice V Lipkách je již kompletně hotová. 

U cesty za okruhem podél lomu se nyní budují 
konstrukční vrstvy komunikace a řeší se problém 
s děravou dešťovou kanalizací z Rozvodny ČEPS.
Hlavní město již vysoutěžilo projektanta na 
stavbu lávky a ekoduktu na Barrandov. Nyní tedy 
budou nějakou dobu probíhat projekční práce. 
Snažíme se teď se všemi aktéry zkoordinovat 
výstavbu chodníku k akvaparku, výstavbu lávky 
a ekoduktu a výstavbu nových domů společnosti 
Wassermannova Development, protože až bu-
dou postaveny domy této společnosti, bude se 
lávka kvůli ztíženému přístupu stavět výrazně 
hůř.
Počátkem února konečně začala stavba tramva-
jové trati do smyčky na konečné zastávce nazva-
né Slivenec. Stavba by měla skončit v říjnu. Sna-
žíme se, aby stavbaři nepoškodili chráněnou lípu, 
která vede v  těsné blízkosti trati. Na zastávce 
Slivenec se počítá s parkováním pro automobily 
(parkoviště P+R), na zastávce Holyně s bezpeč-
ným parkováním pro kola.
A  nakonec několik poděkování. Chtěli bychom 
poděkovat občanům za vyplnění anketních líst-
ků ohledně rodiny a služeb v naší městské části. 
Je to pro nás důležitá zpětná vazba.
Dále za skvělou účast v prezidentských volbách – 
účast u nás byla téměř 80 %, což je opravdu hod-
ně. Velká část obyvatel přitom ve 2. kole volila 
Petra Pavla. Další volby nás čekají až na jaře příš-
tího roku, a to do evropského parlamentu.
Dále chci poděkovat za masopust, kam letos 
přišlo obrovské množství lidí. Jen škoda, že bylo 
málo masek…
A konečně velký dík patří i paní ředitelce Chlum-
ské z naší základní a mateřské školy, protože ve 
škole proběhla velmi důkladná prověrka ze stra-
ny České školní inspekce a naše škola v ní obstá-
la opravdu se ctí. To se skutečně dobře poslou-
chá, protože je to názor nezávislých odborníků, 
a protože ta kontrola byla opravdu mimořádně 
důkladná.
� Jana�Plamínková,�starostka
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Prezidentské volby
Ve dnech 13. 1. – 14. 1. a dále 27. 1. – 28. 1. 2023 (II. kolo voleb) proběhla volba prezidenta 
republiky. V naší městské části byla opět rekordní volební účast. V případě I. kola dorazilo 
k urnám 2 046 voličů (76,37% volební účast).  II. kolo přimělo k účasti ještě více voličů - 
dorazilo úctyhodných 2 114 voličů (77,86% volební účast). Celorepublikově byla volební 
účast v I. kole 68,24 % a v II. kole 70,25 %.
V naší městské části zvítězil v prvním kole kandidát č. 4 – Ing. Petr Pavel, M.A. s počtem 
1 083 hlasů (53,34 %). Na druhém místě se umístil kandidát č. 7 – Ing. Andrej Babiš s po-
čtem 332 hlasů (16,35 %). Na třetím místě se umístila kandidátka č. 5 – prof. Ing Danuše 
Nerudová, Ph.D. s počtem 311 hlasů (15,32 %). 
Do druhého kola postoupili první dva kandidáti, přičemž Petr Pavel získal 1 666 platných 
hlasů (79,71 %) a Andrej Babiš 424 hlasů (20,28 %).
Bližší výsledky a statistiky nejen z naší městské části si mohou občané přehledně pro-
hlédnout na internetových stránkách www.volby.cz. Děkujeme všem, kteří přišli k vol-
bám.  
 Matěj�Mlčoch

Lenka�Hofmanová
a její�kolegové

z Městské�policie�Praha

zvou�všechny�občany
na�besedu�na�téma

STOP�KRIMINALITĚ�
VE SLIVENCI

Zasedací�místnost�ÚMČ�Praha-Slivenec

25. 4.�od�18�hodin



Bydlíme v  části Slivence V  Jezírku. Tato část je z mého pohledu na 
okraji zájmu. Ulice jsou zanedbané, není zde žádné hřiště, pískoviště 
pro menší děti. Nejsou zde chodníky – vzhledem ke zvýšenému počtu 
aut je pro děti nebezpečné se zde pohybovat. Není osvětlena ulice na 
Čisté, je plná psích exkrementů. Byla plánovaná rekonstrukce ulice 
Frančíkova, ale delší dobu o ní není nikde zmínka. Jak to s ní vypadá?
Lokalita U  Jezírka není v  žádném případě na okraji zájmu. Prosadi-
li jsme na Hlavním městě Praze plán rekonstrukcí zdejších ulic, který 
už před několika lety získal stavební povolení. Přednost ovšem získala 
z „celosliveneckého“ hlediska důležitější rekonstrukce hlavních ulic Ke 
Smíchovu a K Lochkovu. Nicméně doufám, že město na rekonstrukci 
Frančíkovy a dalších ulic v lokalitě uvolní peníze a že by se ještě letos 
na podzim (nebo příští rok na jaře) mohlo s rekonstrukcí začít. S chod-
níky se zde ovšem nepočítá, protože celá oblast je (a i po rekonstrukci 
zůstane) v režimu „Obytná zóna“, kde je omezena rychlost vozidel na 20 
km/hod. Ulice se v této lokalitě uklízejí každý čtvrtek. Pokud má někdo 
k úklidu konkrétní výhrady, nahlaste to prosím Ing. Fellnerové, která 
má úklidy v naší městské části na starosti. Hřiště bychom zde velmi rá-
di udělali, ale bohužel nám k tomu chybí vhodné pozemky. V osvětlení 
ulice Na Čisté rovněž brání prostý fakt, že pozemky v okolí, nutné na 
pokládku kabelů, nejsou v našem majetku. Psí exkrementy jsou obecně 
problém, je nutné, aby se je lidé naučili z ulic sbírat a odkládat do košů. 
My chceme k čistotě přispět navýšením počtu košů na celém území naší 
městské části. Do ulice Na Čisté přidáme koš také.

Bude na konečné tramvaje zabezpečené parkoviště pro kola?
Se zabezpečeným parkováním pro kola se počítá u zastávky Holyně. Po-
kud bude potřeba, může se přidat i na konečnou.

Rozvoz obědů je jen pro nepohyblivé seniory, možnost stravovat se 
v obci tu není. Lékař nefunguje, jak by bylo potřeba. Obchody jsou 
mizerné, jako v pohraničí, podívejte se na konečné autobusu 170, jak 
může vypadat vietnamský obchod s potravinami. Proč Křižovníci ne-
zrekonstruují areál statku, kde by mohly být obchody a služby?
Osobně se domnívám, že jestli má naše městská část něčeho dostatek, 
tak jsou to restaurace a  jídelny. Nerozumím tedy výtce, že zde není 
možnost se stravovat. Rozvoz obědů je samozřejmě jen pro ty, kdo to 
potřebují nejvíce, tedy pro seniory a  osoby s  pohybovými problémy. 
Ostatní si mohou dojít buď do jídelny ve statku křižovníků, která je 
velmi levná a dobře tam vaří, nebo do dražší restaurace U Rozcestí či 
U Bůčka, nebo si mohou objednat jídlo z holyňské hospody U Knotků. 
A samozřejmě v centru funguje i výborné Bistro Kačák. Lékař nefunguje 
tak, jak bychom si představovali, to je jistě pravda. Ala pravda také je, 
že lékaři prostě nejsou. Obchody jsou soukromé a my těžko můžeme 
jejich majitele nutit, aby vypadaly jako na konečné busu 170. Snažíme 
se nicméně aspoň zkultivovat prostor kolem stánku nad úřadem, který 
opravdu není ozdobou naší městské části. Křižovníci by jistě areál stat-
ku rekonstruovat mohli, ale opět – je to soukromý objekt a my nemáme 
možnost zasahovat do toho, co tam bude. Situace se službami se každo-
pádně zlepší po postavení Kauflandu.

Škola má být vizitkou obce a tím nejdůležitějším projektem obce. Sou-
časná škola je výsměchem školství – od vedení školy přes učitele po 
kvalitu výuky. Mnozí rodiče přesouvají děti do jiných škol a tam jsou 
učitelé zhrozeni, jak mají slivenecké děti pouze povrchní znalosti, zao-
stávají ve vědomostech v klíčových předmětech a v angličtině…
Tyto výtky považuji za neoprávněné. Ve škole právě proběhla velmi roz-
sáhlá inspekce a výsledky naší školy jsou opravdu velmi dobré. Podrob-
nější informace dáme do příštího Mramoru.

Chceme zajistit přímý autobus mezi Slivencem a Velkou Chuchlí.
O tento autobus usilujeme už mnoho let. Doufám, že se nyní, po do-
končení tramvaje, konečně dočkáme. Problémy jsou v současné době 
hlavně na chuchelské straně, protože autobus by měl končit co nejblíže 
nové zastávce vlaku ve Velké Chuchli, ale zároveň (až do dostavby mi-
moúrovňového křížení ulice a trati) nemá přejíždět koleje, aby nenabí-
ral zbytečná zpoždění při čekání u stažených závor. Jenže na místě, kde 
by se měl otáčet, by se muselo zrušit několik parkovacích stání, což je 
pro chuchelské vedení citlivá záležitost.

Silnice za Pražským okruhem k rozvodně se stala komunikací pro au-
ta – objíždí tím kolony na Pražském okruhu, je to velmi nebezpečné. 
U silnice směrem ke kompostárně vznikají černé skládky.
Oboje je bohužel pravda. Řidiči zde občas nerespektují značky zákaz vjez-
du, zvlášť při kolonách na okruhu. Vymáhání práva tu ale náleží Policii 
ČR, my to dělat nemůžeme. A černé skládky neustále odklízíme. Stojí nás 
to velké peníze, které pak bohužel nemůžeme investovat smysluplněji.

Chceme postavit protihlukovou stěnu při ul. K Barrandovu.
O  její postavení usilujeme už dlouho. Brání tomu Institut plánování 
a rozvoje, podle něhož se protihlukové stěny nemohou stavět v intravi-
lánu. My si samozřejmě myslíme, že v tomto případě o intravilán nejde. 
TSK na ulici před několika lety dala položit tichý asfalt, který situaci 
trochu zlepšil. Dáme zde udělat čerstvé měření hluku a podle jeho vý-
sledku budeme postupovat dál.

Západní strana Slivence je jak ghetto  – neudržovaná, bez parků, 
skládky, bez cyklochodníků. Pouze pole a hluk z obchvatu, v tom ži-
jeme každý den.
Západní část Slivence není stavebně dokončena. Pokud by zde byla 
výstavba plánovaná dle územního plánu, tak by se dala rozšířit ulice 
K Váze, vybudovat chodníky i zeleň. Zároveň by se zástavba odstíni-
la od hluku z okruhu. Pozemky jsou ovšem vesměs soukromé a žádný 
z developerů zde svůj zájem nebyl schopen dotáhnout do realizační fá-
ze. Skládky zde ale žádné nejsou (skládka u ekoduktu je už na katastru 
Lochkova).

Bydlíme v ulici U Svahu – je zde cca 180 bytů, většina bez zahrad. Jsou 
zde dvě dětská hřiště pro děti do 6 let. Nemáme vůbec možnost, kde 
trávit volný čas – chybí park mezi ul. K Cikánce a Habeší. Postavte 
nám park à la Granátová. Postavte pro starší děti hřiště pro míčové 
hry, kvalitní stezky na inlajny – koloběžku - kolo. Chceme trávit volný 
čas před okruhem, tam, kde bydlíme, ne na 4 km vzdáleném fitness 
hřišti.
V těsné blízkosti ulice U Svahu leží mezi ulicemi Za Farou a K Váze park 
se hřištěm, které je určeno i pro větší děti. V blízkém okolí leží též Spor-
tovní areál, kde jsou hřiště otevřená i pro veřejnost. Děti mohou sporto-
vat i na hřišti za školou. Park mezi Slivencem a Habeší bychom udělali 
velmi rádi, ale bohužel nám zde nepatří žádné pozemky a majitelé je 
odmítají prodat. Volnočasový areál na kola, koloběžky atd. děláme za 
okruhem nikoli proto, že bychom chtěli občany mořit chůzí do vzdále-
ných míst, ale prostě blíže není žádná možnost. Z lokality U Svahu to 
ale žádná dálka opravdu není.

Mohli byste udělat 1x měsíčně neformální setkání se starostkou  – 
v Bistru Kačák.
Dobrý nápad, zkusíme. Zvu tedy všechny zájemce na 22. března od 17 
hodin do Bistra Kačák.
� Jana�Plamínková

4   městská část – úřední informace 
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  městská část – výstavba Slivenecký mramor 2 l 2023 5

Zahájení výstavby tramvajové trati
V pondělí 6. 2. 2023 v 9,30 hodin byla za účasti několika radních hlavního města Prahy, starostky naší 
městské části, RNDr. Jany Plamínkové a ředitele Dopravního podniku hl. m. Prahy Ing. Petra Witowské-
ho slavnostně zahájena výstavba posledního úseku nové tramvajové tratě Sídliště Barrandov – Holyně 
– Slivenec. Nejdůležitějším článkem této závěrečné etapy je výstavba tramvajové smyčky, která umož-
ní zajíždět sem všem tramvajovým linkám. Dopravní podnik pak bude moci přesunout obousměrné 
vozy, které teď jezdí na lince 5, na jiné tratě. Práce by měly být dokončeny na podzim letošního roku.

Po novém roce nad staveništěm vyrostl jeřáb. Stavba pokračuje dle 
harmonogramu a  v  tuto chvíli se již vyzdívá 2. nadzemní podlaží. 
Část budoucího domu je již přes stavební oplocení vidět od silnice. 
Na úřadě se nám mezitím scházejí žádosti o byty a i jejich každoroční 
obnovy. Až bude bytový dům dokončen, nastane práce bytové komi-
se, která bude vybírat nejpotřebnější uchazeče. (viz obě foto níže)

Výstavba Obecního bytového 
domu ve Slivenci

Jak vás průběžně informujeme, podél ulice K  Barrandovu probíhá 
obnova vodovodního řadu. Během předchozích dvou měsíců se po-
dařilo udělat podvrt pod ulicí U Náhonu a uložit do něj nové potrubí. 
Po dokončení tohoto úseku se stavebníci přesunou směrem k bar- 
randovskému aquaparku a vodojemu ve Štěpařské ulici.
� Příspěvky�Šárka�Musilová

Obnova vodovodního řadu

Během ledna a  února na pozemku budoucího pavilonu probíhal 
rozsáhlý archeologický výzkum. S prvními březnovými dny končí 
a mohou se zahájit práce na základech. Kontejnery se již vyrábějí 
a jakmile budou základy hotové a dostatečně pevné, bude zahájena 
jejich montáž. Předpoklad dokončení stavby je koncem června tak, 
aby se během prázdnin budova vybavila, vyřídilo se její uvedení do 
provozu a od prvního září mohly nastoupit děti.

Výstavba kontejnerového pavilonu

Rychlost připojení je v naší městské části poměrně špatná. Situa-
ci by mohla vylepšit pokládka optické sítě společnosti Vodafone, 
která by v  letošním roce ráda položila kabely v  maximální délce 
komunikací. V polovině února začali s pokládkou v ulici K Cikán-
ce, následně budou pokračovat do lokality U Jezírka. Současně by 
se mělo zahájit uložení kabelů i na severozápadní části Slivence. 
Současně si do výkopu budou přikládat kabely i další společnosti.

Pokládka optických kabelů
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Rekonstrukce hlavních komunikací
Vzhledem k letošním opravám Barrandovského mostu, které naši městskou část pravděpodobně zasáhnou jako objízdné trasy objízdných tras, 
nemůžeme v tuto chvíli ani zhruba napsat, jak budou pokračovat rekonstrukce hlavních komunikací. Jakmile se dozvíme ověřené informace, ihned 
je dáme vědět prostřednictvím webových stránek, facebooku a aolikace. Poslední dvě etapy v letech 2024 a 2025 by se nás vůbec neměly týkat. 
� Šárka�Musilová

  městská část – výstavba, životní prostředí 

Přes extrémně nepříznivé počasí se sešlo dne 26. 2. skoro 
třicet statečných na staveništi budoucího nového pavilonu 
školy, aby se podívali na místo, kde v současné době pro-
bíhá intenzivní archeologický výzkum. Pracovníci Archeo-
logického ústavu Středočeského kraje zde odkryli sídliště 

štítarské a bylanské kultury z 8.-4. stol. př. n. l. Zájemci si tak mohli prohlédnout 
krásnou černou keramickou misku, zbytky větších nádob či topůrko na sekeru 
vyrobenou z jeleního parohu. Nálezy navazují na to, co již bylo odkryto při stav-
bě školky a  tělocvičny, a  tak je dle archeologů zjevné, že pravěký předchůdce 
Slivence býval právě v těchto místech.   Pla
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Pravěké sídliště pod školou

Vzhledem k narůstajícímu počtu divokých prasat v okolí rodinných 
domů ve Slivenci a Holyni žádáme občany, aby nevyhazovali za ploty 
zahradní ani jiné biologické zbytky. Divoká prasata migrují krajinou 
při vyhledávání potravy, a často se stává, že je lidé kvůli neznalosti 
lákají zahradním odpadem do blízkosti svých domů, kde pak prasata 
vyvíjejí nežádoucí činnost.
Zahradní zbytky je vhodné kompostovat, popřípadě využít pravidel-
ně přistavovaných kontejnerů na biologický odpad.
Problémy s divokými prasaty řešíme v součinnosti s myslivci a s Lesy 
hl. m. Prahy.�� fell

Divoká prasata
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Také letos se pracovníci Technických služeb Slivenec starali mimo jiné 
i o úklid sněhu. Ve dnech, kdy předpovědi počasí očekávaly sněhovou nadíl-
ku, jsme byli v pohotovosti i o víkendech. Při sněžení jsme v případě potřeby 
vyráželi do ulic Slivence a Holyně již za tmy. Bohužel neumíme čarovat a sníh 
nedokážeme žádným kouzlem odklidit naráz. Při rozloze naší městské části 
to přeci jen nějakou dobu trvá. Zvláště, pokud stále sněží a na již uklizené 
chodníky při čištění silnice 
vozidla TSK nahrnou sníh 
opakovaně zpět. Přesto 
jsme nakonec často zvlá-
dali uklízet i  místa, jejichž 
úklid mají na starosti jiné 
subjekty, které si ale s úkli-
dem dávaly načas. Rád bych 
poděkoval všem zodpověd-
ným řidičům, kteří svá vozi-
dla neparkují na chodnících 
a  tím nám neznemožňují 
jejich úklid. Stejně tak všem 
pracovníkům TS Slivenec, 
kteří vyráželi do ulic bez 
ohledu na den a čas i všem, 
kteří jejich práci dokázali 
ocenit.  Daniel�Sigan

Připomínáme, že do 31. 3. 2023 je tře-
ba uhradit místní poplatek ze psů. Pro 
letošní rok jsou sazby poplatku za psa 
stejné jako v loňském roce.
Majitelé s trvalým pobytem nebo s po-
volením pobytu (podle předpisů cizi-
neckého práva) na území naší městské 
části mají poplatek: 300,– Kč za jedno-
ho psa jednoho majitele, 600,– Kč za 
každého dalšího psa stejného majitele.
Poživatelé všech druhů důchodů a  osoby starší 65 let pak 
mají poplatek vyměřen ve snížené výši 200,– Kč za jednoho 
psa jednoho majitele a 300,– Kč za každého dalšího psa stej-
ného majitele.
Poplatek můžete uhradit v hotovosti nebo kartou na úřadě 
nebo převodem na účet MČ Praha-Slivenec. V tomto případě 
je nutné uvést správný variabilní symbol, který je stejný jako 
v minulých letech.
Dále připomínáme povinnost ohlásit všechny změny 
(např. počet psů, změna bydliště, přiznání důchodu), které 
mají vliv na výši a placení místního poplatku ze psů, do 15 
dnů správci poplatku.
Dotazy k platbám směřujte na fellnerova@praha-slivenec.
cz nebo 251 812 249.
� Příspěvky�Petra�Fellnerová

Zimní údržba

Jednou měsíčně bude přistaven nákladní vůz s  označením 
místa zpětného odběru odpadních elektrozařízení a  bude od 
občanů naší MČ připraven odebírat odpadní elektrozařízení 
(např. chladničky, pračky, sporáky, myčky, kotle, bojlery, mik-
rovlnné trouby, vysavače, televize, počítače, zářivky, žárovky). 

Místní poplatek za psa 2023



V  anketě pro spoluobčany bylo získáno 145 odpovědí. Veškeré odpovědi 
byly zpracovány a vyhodnoceny automatickým systémem vždy ve vztahu 
ke konkrétní otázce.
Odpovídalo cca 68 % žen. Respondenti byli z 62,7 % ve věkové skupině 30-
49 let a u 54,9 % se jednalo o spoluobčany, kteří se do Slivence přistěhovali, 
tudíž si toto místo vybrali jako místo pro svůj život. 17,6 % respondentů 
udávalo, že zde bydlí od narození.
Celkem 42,9 % žije ve společné domácnosti s dětmi do 10 let. Dva potomky 
udává 37,6% respondentů. Se seniory ve společné domácnosti žije 28,1 % 
respondentů.
Vyhodnocení ankety přineslo zajímavé výstupy, které shrnujeme do krát-
kého textu. Ke konkrétním podnětům a dotazům se budeme postupně vy-
jadřovat. Následující otázky byly hodnoceny známkami jako ve škole, na 
škále 1-5, kde 1 odpovídá nejlepšímu hodnocení a 5 tomu nejhoršímu. Když 
jsme čísla vyhodnotili, vyšlo nám toto hodnocení:
Spokojenost se stávajícím stavem obce: 62,7 %  (kladné) a 9,9  % (neu-
spokojivé)
Spokojenost se službami v obci: 44  % (kladné) a 15 % (neuspokojivé)
Spokojenost s kulturním vyžitím v obci: 65,5 % (kladné) a 9,8 % (neu-
spokojivé)
Spokojenost s dostupností zdravotnických a sociálních služeb pro na-
še občany: 29,8 % (kladné) a 33,9  % (neuspokojivé)
Spokojenost s úrovní stávající nabídky zdravotnických a sociálních 
služeb v MČ:

- praktický lékař: 40 % (kladné) a 41 % (neuspokojivé), fyzioterapie: 48,8 
%(kladné) a 30,7 %  (neuspokojivé), poradna zdravého živ. stylu v č. p. 315: 
33,9 % (kladné) a  36,9 % (neuspokojivé), rozvoz obědů: 67,2 % (kladné) 
a 16,4 % (neuspokojivé)
Spokojenost s MŠ Frančíkova: 67,9 % (kladné) a 10,7 % (neuspokojivé), 
MŠ Slivenec: 73.6 % (kladné) a 8,4 % (neuspokojivé, ZŠ – první stupeň: 
64,8 % (kladné) a 14,1 % (neuspokojivé), ZŠ – druhý stupeň: 45 %  (kladné)  
a 21,8 % (neuspokojivé) .
Spokojenost s  autobusovou dopravou a  spojení s  okolními částmi 
Prahy: 60,2 % (kladné) a 16,5 % (neuspokojivé)
Spokojenost s bezpečností v obci: 51,1 % (kladné) a 14,4 % (neuspokojivé)
Současný stav pořádaných společenských a kulturních akcí vyhovuje 
33,6% respondentů. Na prvním místě je největší poptávka po pořádání tr-
hů, včetně farmářských (34,3 %) a akcí pro děti a mládež (33,6 %), taneční 
zábavy (24,1 %), divadlo (21,9 %), sport (21,9 %), v malých procentech kon-
certy, kino. Méně kultury si přeje 0,7 %.
Na otázku: „Co byste chtěli v obci zlepšit“ odpovědělo 57,7 % responden-
tů: dostupnost obchodů, dále chodníky, místní komunikace. Malý zájem li-
dí o dění v obci trápí 24,1 % respondentů. Na dostupnost bankomatu v obci 
si stěžovalo: 3,7 % respondentů.
Nejvíce informací o dění v obci získávají občané z místního časopisu 
Slivenecký mramor, dále ze sociálních sítí a při komunikaci s ostat-
ními občany. Jen 5 % získává informace ze zasedání zastupitelstva.
Názorněji a podrobněji vypovídají o výsledcích grafy, které otiskujeme.

Zhodnocení výsledků ankety komise pro rodinu a děti

8   společnost 
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Anketa pro žáky v ZŠ
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Souběžně s anketou pro občany probíhala obdobná anketa pro žáky sli-
venecké základní školy, a to za laskavé podpory vedení školy. Ankety se 
zúčastnilo 86 dětí ve věku 10 –16 let. Výstupy byly i tady zajímavé. Na 
dotazy týkající se zájmové činnosti odpovídali respondenti takto: Krouž-
ky v ZŠ navštěvuje 13 %. Celkem ve Slivenci 21 % a mimo Slivenec 66 %. 
Nejvíce děti postrádají počítačové a sportovní kroužky.
Akce pořádané městskou částí děti hojně navštěvují (např. Vánoční jarmark 
54 %, Rozsvěcení vánočních stromů 54 % nebo Slivenecké letnice 40 %).
Některé podněty a poznámky dětí:

■ Více sportovních aktivit, volejbal, turistické pochody, sportovní aero-
bic, sportovní den
■ Návštěvy divadla a výstav
■ Další obory ZUŠ
■ Soutěže v minecraftu
■ Bavilo by mě jezdit na nějaké zájezdy nebo dvoudenní výlety se školou
■ Zlepšení kolektivního vztahu ve škole
■ Stačí mi to, co je tady, a je to zábava
■ Myslím, že Slivenec je už ideální  
 Jelena�Černíková�(za�komisi�pro�rodinu�a�děti)



Krátký report z Dětského fotbalového poháru
Dne 26. 1. 2023 se zástupci 1. - 3. tříd naší základní školy zúčastnili dětského fotbalového poháru, který je projektem Pražského fotbalového svazu. 
Zúčastnilo se celkem 18 dětí, včetně jedné statečné dívky. Děti si turnaj moc užily, bez ohledu na výsledek, který nebyl podstatný. Přesto jeden z týmů 
ZŠ a MŠ Slivenec postoupil do dalšího kola turnaje. Děkujeme všem rodičům za kladný přístup k reprezentaci školy.  D.�Zbur,�učitel�TV

V první polovině února ve škole proběhla hloubková kontrola inspektory ČŠI. Kontroly na školách probíhají obvykle v 6 – 8letém cyklu, ve slivenecké 
škole byla naposledy před osmi lety. Předmětem inspekční činnosti bylo hodnocení podmínek, průběhu a výsledků vzdělávání poskytovaného ve všech 
oblastech školy – základní a mateřské školy, školní družiny, kontrola dokumentace školy, a také finančního hospodaření školy a školní jídelny.
Předběžné závěry inspekce (písemná zpráva bude po obdržení uveřejněna na webu školy) pro školu vyznívají celkově velmi dobře – např. čtenářská 
gramotnost se prolíná všemi stupni vzdělávání, výuka informatiky – změna ŠVP (škol. vzděl. program) zahájena o rok dříve než je povinné (testovací 
provoz), nadprůměrné výsledky ve výuce anglického jazyka, kvalitně fungující školní poradenské pracoviště, dobře nastavené postupy při školní neú-
spěšnosti, pobyt dětí venku o velkých přestávkách, příklad inspirativní a dobré praxe na pracovištích MŠ a ŠD, aktivity komunitní školy.
Samozřejmě inspekce poukázala i na některé slabší stránky školy – nižší individualizace a diferenciace výuky na 2. stupni, intenzivnější užití sebehod-
nocení a formativního hodnocení, vyšší provázanost výuky matematiky 1. a 2. stupně, získat školního psychologa.
Za pozitivní hodnocení ČŠI naší práce ve škole jsme všichni velmi rádi. Doporučení ke slabším stránkám školy vnímáme jako výzvu a další cestu v bu-
dování spokojené komunitní školy.  P. Chlumská,�ředitelka�školy

Cirkulární škola

10   škola 

V  rámci projektu podpory rozvoje škol, kterou realizu-
je Pražský inovační institut – projekt iKAP II – Inovace ve 
vzdělávání, se do tohoto projektu, spolu s dalšími devate-
nácti školami, zapojila i slivenecká škola. Projekt se zamě-
řuje na podporu škol v oblastech cirkulární ekonomiky:
■ předcházení vzniku odpadu kompostováním a pěstová-
ním;
■ předcházení vzniku gastroodpadu a řešení jak s ním na-
kládat;
■ reuse aktivity ve školách.
Na základě výsledků z úvodního dotazníkového šetření, ze 
kterého vyplynuly činnosti škole přesně na míru, budou 
probíhat ve třídách workshopy, aktivity, kurzy pro děti i pe-
dagogy, odborné konzultace s koordinátory projektu apod. 
Již máme za sebou první program v  reuse oblasti Recyk-
luj s  přehledem, kterého se účastnila 2. A, nejbližší další 
workshopy jsou z gastro oblasti Zachraň jídlo – neplýtvej 
nebo opět reuse workshop Spotřebovávej chytře, kterých se 
budou účastnit třídy 3. A, 7. A, 9. třída. V oblasti reuse bychom rádi s dětmi vyšších ročníků také absolvovali v odpoledních hodinách program Upcykluj 
i ty. V oblasti kompostování je benefitem tohoto programu zajištění pomůcek škole zdarma, např. vermikompostéry, kompostéry, z nichž vzešlý ma-
teriál může být použit při pěstování na školní zahradě. Postupem času by měl ve škole vzniknout tým (školní parlament, pedagogové apod.), který 
bude na projektu pracovat, rozvíjet ho a předávat dál dlouhodobě. V letošním školním roce ve škole projekt zaštiťuje pan učitel Oskar Burian, který ve 
Slivenci od září učí přírodovědné předměty.  P. Chlumská,�ředitelka�školy

Česká školní inspekce ve slivenecké škole
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V úterý 21. února se naše třída 3. A vy-
dala na program o Golemovi do Židov-
ského muzea v Praze. Kromě povídání 
o Golemovi jsme měli možnost navští-
vit i Staronovou synagogu, kde jsme si 
prohlédli místo, kde sedával sám rabi 
Löw, a  kde je údajně ukrytý i  Golem. 
S jarmulkami na hlavě jsme se dále pře-
sunuli na Starý židovský hřbitov. Tam 
jsme u náhrobního kamene rabiho Lö-
wa položili každý svůj lísteček s přáním 
a budeme doufat, že se nám přání brzy 
splní.
� P. Chlumská,�ředitelka�školy

Návštěva Židovského muzea v Praze

Slivenecká škola během první poloviny školního roku navázala spolupráci s firmou EKOLAMP, která se zabývá sběrem a recyklací elektrozařízení, svě-
telných zdrojů. Vedle vchodu do správní budovy školy je umístěna malá sběrná nádoba modré barvy. Do ní mohou všichni vkládat nesvítící nerozbité 
žárovky, které pak budou ekologicky zpracovány. Proč nevhazovat žárovky do popelnice? Ze žárovek lze získat druhotné suroviny k dalšímu využití, 
ale žárovky také obsahují jedovatou látku (rtuť), která se tak díky odborné likvidaci nedostane do životního prostředí. Ve škole ve speciálních boxech 
takto shromažďujeme nefunkční zářivky. Udělejme tedy další krok k ochraně životního prostředí, a tak, jako recyklujeme papír, sklo, plasty, recyklujme 
i staré žárovky:.  P. Chlumská,�ředitelka�školy

Žárovka už nesvítí?

V lednu jsme se při prohlídce sliveneckého betléma v kostele Všech sva-
tých seznamovali nejen s  tradicemi betlémů a  svátku Tří králů. Připo-
mněli jsme si i něco málo z historie obce nebo Rytířského řádu křižovníků 
s červenou hvězdou, jehož historie je se Slivencem a  jeho okolím úzce 
spjata. Díky dvěma šikovným malým klavíristkám jsme také měli mož-
nost si poslechnout místní varhany.
Během ledna a února vyrazily děti z oddělení Opic a Žabiček bruslit na 
zimní stadion Bronzová. Děti byly natěšené a bruslení nakonec předčilo 
jejich očekávání. I  ty, které neměly s bruslením velké zkušenosti, se za 
chvíli připojily k ostatním k honičce na ledu. Zpět do školy dorazili všich-
ni unavení, ale zcela spokojení.
V úterý 7. února jsme pro děti připravili tradiční masopustní dílničky. Při 
těch si děti vyrobily nejrůznější masky. Dětská fantazie je obrovská, a tak 
během odpoledne vzniklo množství nejrůznějších krásných obličejových 

masek. Některé z nich pak děti uplatnily i během sliveneckého masopust-
ního průvodu.
V únoru jsme vyrazili i na páteční podvečerní filmová představení v kině 
Radotín. A také jsme znovu navázali spolupráci s místní knihovnou.
15. a 16. února dostaly děti úžasnou možnost zúčastnit se interaktivního 
programu s oblíbeným tématem dinosaurů „Za draky druhohor“. Spolu 
s odborným a erudovaným lektorem RNDr. Štěpánem Rakem, Ph.D. jsme 
zjistili, jak dinosauři vypadali doopravdy a co si na nich ve filmech filmaři 
vymysleli. Děti mohly vidět, a také si osahat nejen nejrůznější modely di-
nosaurů, ale i jejich zubů, drápů či lebek. Mohly si dokonce vzít do rukou 
i skutečné originály – např. zub megalodonta nebo zkamenělé dinosauří 
vejce. Jako první posluchači také mohli zblízka obdivovat krásný, i když 
stále zmenšený model spinosaura. Z programu byly opravdu nadšené.
� -�PeS-

Školní družina



Jak jsme si užili slivenecký masopust
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V neděli 12. února se konal tradiční slivenecký masopust. Rytmus celému odpoledni dodávala ve Slivenci již zdomácnělá kapela Třehusk a kejklíři na 
chůdách v čele s chůdařkou Míšou. Sraz masek byl na návsi u rybníka a zájem byl mimořádný. Škoda jen, že masek bylo opravdu poskrovnu. Úvodní 
veselici zpestřil doprovodný prodej trhovců, a v časném odpoledni se průvod vydal na cestu do Holyně. Cestou všechny čekala dvě zastavení a přechod 
přes komunikaci K Barrandovu. Závěr masopustu se letos poprvé konal na holyňském hřišti „u hasičky“. Instalovali jsme improvizované stánky s ob-
čerstvením, o které se postaralo řeznictví Görgl a bistro Kačák. Velkému nadšení se těšilo opékání buřtů a bohatá tombola, která probíhala v režii rodin-
ného centra Pecka. Soutěž o nejlepší masku sice neproběhla, ale kdyby ano, jistě by se na předním místě umístil originální bob Jamaica z dílny MF+MF.
  Lenka�Kudláková,�foto�Béda�Morstein
Poděkování: Provozovatelům Řeznictví Görgl za štědrý sponzorský dar, provozovatelům vinotéky PrimaWine a stánku Roll & Relax za příjemná 
zastavení. Bistru Kačák za výborné občerstvení, které rozlévali, rozdávali, krájeli a ohřívali členové týmu Klubu Švestka. Paní Ireně Hajkové za přístup 
k elektřině. Všem, kteří věnovali do tomboly krásné ceny. Za pomoc při organizaci, celé rodině Javůrků, ale také Morsteinů, i Poláků, Šimků, Bílků, 
Kohoutů a mnoha dalším, bez kterých by masopust nebyl tím, čím je.
ZVLÁŠTNÍ PODĚKOVÁNÍ: Martinovi a jeho týmu za masopustní nasazení, veškerou legraci i práci s megafonem a Frantovi (nejen) za koor-
dinování střídající se osádky vozidla Jamaica.
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Se konala 6. 2. 2023 v Komunitním centru Na Půdě. Sešlo se nás tentokrát 13. Zhodnotili jsme led-
nové akce, které jsme zorganizovali a navštívili: Byla to Výstava šatů Libušky Šafránkové a výstava 
Kruhy na vodě. Výstavy to byly zajímavé, krásné, poučné a inspirativní. Poté jsme informovali o plá-
novaných besedách, které organizuje Klub seniorů nebo knihovna, případně nová komise pro rodinu, 
která se zabývá i mezigenerační problematikou (viz kalendář na straně 20.)
Znovu jsme do komunitního centra pozvali PhDr. Zdeňku Novákovou, tentokrát s cyklem přednášek 
o češtině. První přednáška se uskuteční 22. 3. 2023 od 16.00 hodin.
Do našich plánů na jaro také patří: vycházky, a to 17. 2. Z Klamovky na Pražský hrad a 28. 2. po Starém 
Městě. Dále jsme pozvali pana Čepičku k promítání jeho cest za skalničkami.   Irena�Krejčová

PŘÍŠTÍ SCHŮZKA KLUBU SENIORŮ SLIVENCE A HOLYNĚ: PONDĚLÍ 6. 3. 2023 V 15.00 HOD 
V KC NA PŮDĚ.
NOVÝ KONTAKT PRO KOMUNIKACI: SENIORI@PRAHA-SLIVENEC.CZ

28.2.2023 se konala přednáška MUDr. Jiřího Vejmelky na téma „Mikrobi a my“. Poutavou a neotřelou 
formou nám pan doktor vysvětlil rozdíl mezi mikrobiomem a mikrobiotou. Díky přednášce již víme, 
jak se o svůj mikrobiom starat a jak těsný je vztah mezi námi a našimi mikroby a že bez pestré stravy, 
dostatku pohybu a úzkého vztahu k přírodě nebudou šťastní naši mikrobi, a tudíž ani my.
Na závěr jsme si s panem doktorem zarapovali jím složenou píseń, vyplnili jsme krátký kvíz a syn 
pana doktora Mareček vylosoval výherce, kteří  od přednášejícího obdrželi tématické knížky. Jednu 
věnoval i Slivenecké knihovně.
Co si zapamatovat?  SLIVENEC!
Spánek – dostatek kvalitního spánku, mikrobiota hraje důležitou roli v cirkadiánní rytmicitě
L askavý přístup = Be/Think Positive (harmonizace osy mozek-střevo-mozek)

I nvestice do rozvoje vztahu mezi námi a mikro-
biotou – ta nejlepší investice
V láknina - jedna z klíčových složek stravy pro naši mikrobiotu
E skalovat nikoliv konflikt, ale úsilí zachovat mikrobiotu a chránit ji (zejména zodpovědný 
přístup k antibiotické léčbě)
N avázat na dobré zkušenosti s přirozenými zdroji probiotických mikroorganismů (kefír, jo-
gurt, kyška, kimčchi, kombucha, kysané zelí…)
E xercise = pravidelný a adekvátní pohybový režim
C eloživotní mikrobiální mise = udržitelnost  Jelena�Černíková

Schůzka seniorů

Přednáška Mikrobi a my
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Srdečně blahopřejeme
těm občanům, kteří

v měsíci březnu a dubnu 
oslavili či oslaví významné 

životní jubileum.

BŘEZEN
Paní Eva Časarová

Pan Jan Eichler
Paní Božena Moudřichová

Paní Jindřiška Pecková
Paní Jiřina Kazdová
Pan Antonín Otmar

Pan Ivan Přibyslavský
Paní Helena Mlsnová

Paní Růžena Voženílková
Paní Pavlína Teršová

Paní Irena Andersenová
Paní Božena Balíková

Paní Edita Nejedlá

DUBEN
Pan Zdeněk Košárek

Paní Libuše Lefflerová
Pan Miroslav Tichý

Pan Jan Knotek
Pan Antonín Kottnauer

Pan Stanislav Poc
Paní Magdaléna Barčiová

Paní Helena Picková
Paní Lidmila Syrovátková

Paní Libuše Vejvodová
Paní Dagmar Scholzová

Hodně štěstí, pohody 
a hlavně zdraví do dalších let

přeje zastupitelstvo a úřad 
MČ Praha-Slivenec.

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

ZÁJEZDY�PRO�SENIORY�V ROCE�2023

Pro letošní rok jsme opět společně s CK Arces připravili pro naše seniory nabídku zájezdů, a to 
na základě tipů členů Klubu seniorů Slivence a Holyně. Zájezdy jsou pro seniory s trvalým bydliš-
těm v naší městské části dotovány z rozpočtu městské části. Vzhledem k pochopitelnému zvýšení 
nákladů jsme i my museli přistoupit k mírnému navýšení ceny: 400,– Kč, v případě zájezdu do 
Kroměříže 500,– Kč. Cena pro sliveneckého nebo holyňského seniora činí tedy méně než 50 % cel-
kových nákladů. Výlety se uskuteční při minimálním počtu 36 účastníků, v případě nižšího počtu 
účastníků za cenu rovnající se ceně za 36 účastníků. Průvodcovské služby znovu přislíbila osvědče-
ná paní Lešovská. � Lenka�Kudláková
OD 3. 4. 2022 JE MOŽNÉ SE PŘIHLÁSIT V PODATELNĚ ÚŘADU U PANÍ RŮŽIČKOVÉ 
(TEL: 251 818 044)
25. 5. 2023 –�Kroměříž
Cena: Pro seniory MČ Praha-Slivenec: 500,– Kč/ ostatní: 1.290,– Kč
15. 6. 2023 –�Žitava,�Oybin�(Ojvín)
Cena: Pro seniory MČ Praha-Slivenec: 400,– Kč/ ostatní: 1 000,– Kč
21. 9. 2023 –�Český�Krumlov,�Holašovice
Cena: Pro seniory MČ Praha-Slivenec: 400,– Kč/ ostatní 970,– Kč
9. 10. 2023 –�Poniklá,�Vrchlabí,�Jilemnice
Cena: Pro seniory MČ Praha-Slivenec: 400,– Kč/ ostatní 960,– Kč



Naše knihovna od 1. února 2023 rozšířila svoji otevírací dobu o 2 hodiny. 
Tímto splňujeme požadavek na profesionální knihovnu (minimálně 15 ho-
din otevírací doba týdně). Výhodou této úpravy je, že se můžeme ucházet 
o různé dotace a zapojit se do programů, které jsou určené jen pro profi 
knihovny. Např. projekt Česká knihovna, Bookstart – s knížkou do života, 
dále můžeme žádat o dotace na rekonstrukci atd. Naopak závazkem je splnit 
větší množství hodin knihovnického vzdělávání. Rozhodně to nezname-
ná, že bychom do 1. února nepracovali profesionálně. V úterý zastihnete 
v knihovně paní knihovnici Irenu Krejčovou, ve středu a ve čtvrtek Jiřinu 
Haningerovou. Dvě hodiny navíc v otevírací době se budeme snažit využít 
k nějaké nové službě nebo programu. Už nyní se rýsuje návrh zavést doučo-
vání žáků ze ZŠ nebo pomoc při vypracování domácích úkolů z angličtiny: 
středa: 13 – 14 hod., čtvrtek 14 – 15 hod. Uvidíme, jaký bude zájem. Je to 
v podstatě dobrovolnická činnost. Chceme ušetřit čas rodičům s domácí pří-
pravou jejich dítěte. Tato aktivita je bezplatná, dobrovolná, není potřeba mít 
registraci v knihovně.
Dále se naši čtenáři mohou těšit na Kouzelné čtení – mluvící knihy. Kou-
zelné čtení je unikátní vzdělávací koncept od Albi, díky kterému se děti 
zábavnou a poutavou formou dozví spoustu zajímavých a užitečných infor-
mací. Stačí, když se lehce dotknou Albi tužkou obrázku nebo textu, ozve se 
příslušná informace, zvuk nebo hudba. Hraní s Albi tužkou je zábava s ne-
omezenými možnostmi – tužka dovede nejenom číst texty, zpívat písničky 
a přehrávat reálné zvuky (řev lva, zpěv ptáků, zvuky dopravních prostřed-
ků apod.), ale dají se s ní hrát i různé hry a kvízy. Možná, že někteří rodi-
če malých dětí toto už znají, ale my se budeme snažit, aby Kouzelné čtení 

našlo místo i v naší knihovně. Je to velmi jednoduché, elektronická tužka 
slouží jako čtečka speciálního kódu, který je ukryt přímo na stránkách knih. 
Stačí, když se lehce dotknete tužkou obrázku nebo textu, ozve se příslušná 
informace, zvuk nebo hudba. V knihách naleznete nepřeberné množství in-
formací, ale také vědomostní či postřehové hry.
Velkou výhodou je, že elektronická tužka funguje se všemi knihami z edice 
Kouzelné čtení a nepotřebujete tedy pro každou knihu novou tužku. S ná-
kupem nové knihy stačí pouze bezplatně nahrát nový audio soubor do tuž-
ky a nová mluvící kniha je vám hned k dispozici. Elektronická tužka má 
i další doplňkové funkce. Díky vestavěné paměti ji můžete používat jako 
MP3 přehrávač nebo USB paměť. Tužka má také funkci pro záznam zvuku.
Kouzelné čtení je určeno jak dětem v předškolním věku, tak dětem starším, 
ale bezpochyby zaujme i dospělé. Záleží pouze na tom, jakou knihu si právě 
zvolíte.
Pokračujeme ve spolupráci se ZŠ a družinou, pro jejíž návštěvy je vyhra-
zen čtvrtek, čteme i dětem z mateřských škol. V lednu jsme četli z knihy 
Zuzany Pospíšilové Strašidelný dům. Je to milá knížka pro začínající čte-
náře. Příběh dětí ze sídliště, kde mají prima partu a chodí spolu ráno do 
školy. A věřte nevěřte, děti mohou zažít docela napínavé dobrodružství. 
V dnešní době a na sídlišti? Je to tak. Kniha má i pěkné obrázky, ilustrova-
la Zuzana Dreadka Krutá.
Jsou naplánovány besedy na celé pololetí. Tentokrát cestovatelská témata 
vystřídají nové náměty, jak můžete sledovat v Mramoru i na vývěskách. 
� Jiřina�Haningerová

Co nového v knihovně?

Veřejná�knihovna�Slivenec�vás�zve�na�cyklus�odborných�přednášek

�PhDr. Zdeňky�Novákové

ROZUMÍME�ČEŠTINĚ?
Deset�dvouhodinových�setkání�v�bezbariérovém�KC�„Na�Půdě“��(ÚMČ).�

Každou�středu�od�16.00�–�18.00�hod.

Cena přednášek (celý kurs): senioři: 300,- Kč /ostatní: 400,- Kč; 

jednotlivá přednáška 60,- Kč (úhrada platby  na místě)

22. 3. Jazykověda – její smysl a postupy, základní příručky
29. 3. Určující a charakteristické momenty jazyků (češtiny) – historické a místní
05. 4. Osudy a vývoj češtiny od počátků k dnešku
12. 4. Proces vzniku národního spisovného jazyka - úzus, norma, kodifikace
19. 4. Soužití češtiny s ostatními jazyky a přejímání
26. 4. Gramatická struktura češtiny
03. 5. Pravopis 1
10. 5. Pravopis 2 – diskuse
17. 5. Podoby současné češtiny
24. 5. Můžeme odhadnout budoucnost češtiny?
Info:�www.�praha–slivenec.cz,�na�vývěskách,�v�knihovně,�nebo�na�tel.:�251811297
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Knihovna�Slivenec

DOUČOVÁNÍ�ANGLIČTINY
Od března tohoto roku chceme nabídnout ško-
lákům doučování z angličtiny, pomoc s vypraco-
váním domácích úkolů. Děti nemusí (ale mohou) 
chodit do knihovny pravidelně, nemusí se pře-
dem hlásit, nemusí být ani v knihovně registro-
vané, stačí přijít.
Proč�doučování�v knihovně?
Knihovna je příjemné místo, kam může dítě bez-
platně přijít, cítit se bezpečně a nic zde není po-
vinné jako ve škole. A  mnohým zaměstnaným 
rodičům tímto můžeme ulehčit, ušetřit čas při 
kontrole domácí přípravy jejich dítěte.

Hodiny�vyhrazené�pro�doučování�budou

ve�STŘEDU�13:00 –�14:00
a ve�ČTVRTEK�14:00 –�15:00�hod.
(pokud zde nebude mít domluvenou návštěvu 
družina).
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Čtení pohádek dětem ze školky Slivenec
S paní učitelkou Vostruhovou jsme se domluvili, že s dětmi ze školky ve Slivenci přijde na čtení a povídání si o pohádkách a knihovně – ve středu 
25. 1. 2023 dopoledne. Protože ve školce v tomto období jsou hlavním tématem pohádky, pokračovali jsme i v knihovně ve stejném duchu. Vybrali 
jsme knihu „Prvního čtení“ – Ivony Březinové: Teta to plete. První pohádka je popletená s pohádkou O Červené Karkulce a O Smolíčkovi. Bylo poznat, 
že děti tyto dvě pohádky znají dobře a přesně poznaly, kde teta děj popletla. Spokojené děti si prohlédly vystavené dětské knihy a nakonec namalovaly 
pletené šály, které teta pletla při vyprávění. �Irena�Krejčová



16   Klub Švestka 

První únorové pondělí nastartovalo druhé švestkové pololetí klu-
bového roku 2022/23. Všechny kurzy v období únor-červen obsahu-
jí 16 lekcí, kromě kurzů cvičení, které probíhají v sále Fit Švestka. 
Kurzy cvičení se konají i v době školních prázdnin a cvičenci je na-
vštěvují na základě pravidel daných pro permanentky. Termínem 
úhrady kurzovného byl 28. únor. Velmi prosíme o dodržování termí-
nů úhrad, protože opačný přístup znesnadňuje práci realizačnímu 
týmu i ekonomickému úseku úřadu městské části. Děkujeme všem 
švestkovým příznivcům, kteří hradí kurzy včas.
Hned v  úvodu pololetí jsme se zapojili do přípravy a  organizace 
sliveneckého masopustu. Rodinné centrum Pecka zajišťovalo oblí-
benou tombolu. Byli jsme překvapeni a  velmi potěšeni vstřícným 
přístupem sliveneckých firem, podnikatelů, i jednotlivců, kteří vě-
novali do tomboly hodnotné dárky. A že jich bylo! Jamajský bobista 
Martin vytahal z klobouku více než sto pořadových lístků. Další naší 
činností bylo rozdělovat občerstvení. Na sponzorské jitrničky, jelít-
ka, tlačenku i klobásky pana Görgla nebo na pikantní zabijačkový 

guláš či polévku pro vegetariány Bistra Kačák, i na čepované pivo se 
stála v Holyni „U Hasičky“ fronta. Nechyběly masopustní sladkosti 
a velkou novinkou byla možnost opékání buřtů na otevřeném ohni. 
Věřte, nebo ne - opeklo se 150 buřtů! Snědlo se úplně všechno, co 
letošní masopust nabídl, a my jsme z toho měli radost. Účast byla 
totiž hojná (jak dokazuje fotoreportáž na str. 12 – 13), stejně jako 
těch, kteří ho pomohli připravit.
A co všechno nás čeká ve druhém pololetí? Připravujeme se na ve-
likonoční výtvarné dílny, keramické dílny pro seniory, prezentaci 
na velikonočním jarmarku, organizujeme pravidelná dopolední 
divadélka, slíbili jsme účast na připravovaném Dni rodiny a  těší-
me se, že někteří frekventanti našich hudebních kurzů vystoupí na 
plánovaném recitále. A  vůbec - těšíme se na setkávání s  vámi na 
výše jmenovaných akcích, ale především v kurzech, které budou do 
června probíhat v Klubu Švestka, v sále Fit Švestka, ale také v pro-
najaté školní tělocvičně.
Lenka�Kudláková�(za�realizační�tým�Sliveneckého�klubu�Švestka)

Druhé pololetí v Klubu Švestka (www.klubsvestka.cz, FB)

TRANSPARENTNÍ�ÚČET�
RC PECKA PRO UKRAJINU

Během�měsíce�února�byly�na�

žádost�ředitelky�ZŠ�Slivenec�

Mgr. Petry�Chlumské�uhrazeny�pro�

integrované�ukrajinské�žáky�tyto�

částky:

Poplatek�za�šk.�družinu:�8400�Kč

Faktura�za�pracovní�sešity:�1105�Kč

Zůstatek�bude�během�měsíce�

března�převeden�pro�účely�podpo-

ry�Ukrajiny.� 

Jak�jsme�psali,�budeme�o všech�

krocích�občany�informovat.
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Veřejná�knihovna�Praha-Slivenec�pořádá�ve�
spolupráci�s Komisí�pro�rodinu�a děti

přednášku�a besedu:

PhDr. Mgr. Jeroným�Klimeš, Ph.D.

KOMUNIKACE
V MANŽELSTVÍ

v úterý 23. května 2023�v 18.00�hod.
v zasedací�místnosti�Úřadu�MČ

Laici�se�občas�domnívají,�že�základem�všech�partnerských�
problémů�je�komunikace.�Není�to�pravda.�Především�jsou�to�
rozdílné�potřeby�mužů�a žen,�ale�přesto�u některých�párů�
tvoří�komunikační�nešvary�velký�díl�jejich�nespokojenosti.�
Poruchy�komunikace�těžko�může�pár�analyzovat�sám,�pro-
tože�sice�oba�mluví�česky,�ale�slova�a věty�mají�pro�každého�
opačné�významy.�Stejně�záludná�je�i potřeba�„si�to�vyříkat“�-�
ta�funguje�ve�funkčním�vztahu,�ale�bohužel�ne�za�rozchodů.�
Tam�je�třeba�opravovat�vztah�zprvu�nonverbálně�-�beze�slov.

Těšíme�se�na�vaši�návštěvu!

Veřejná�knihovna�Slivenec�zve�na�besedu�se�

sliveneckým�rodákem

Adamem�Havlíkem�o jeho�knize

MARKY,�BONY,�DIGITÁLKY.
v úterý�21. 3. 2023�v 18�hodin

Tématem�je�veksláctví�za�komunismu
a dějiny�Tuzexu.�Knížka�je�(dle�kritik) 
v republice�první,�která�toto�téma 

souhrnně�popisuje.

Veřejná�knihovna�Slivenec�zve�na�přednášku�

prof. RNDr. Aleš�Stuchlík, DSc.
neurovědec,�neurokouč

VESMÍR�V NAŠÍ�HLAVĚ
v úterý�28. března 2023�v 18.00�hod.

Tématem�je�učení�a�paměť�a�to,�jak�jsme�
schopni�zlepšovat�své�chování.

Dovolujeme si upozornit občany, že od února dochází k  drobným 
změnám v činnosti Veřejné knihovny Slivenec. Čtenáři se nově mo-
hou těšit na prodlouženou výpůjční dobu, kterou jsme navýšili o 2 
hodiny týdně (ve středu je knihovna otevřena o hodinu déle; ve čtvr-
tek o hodinu dříve).
Od února došlo též k personálním změnám (byť nemusí být na první 
pohled běžnému čtenáři zřejmé). Za chod Veřejné knihovny je s účin-
ností od výše uvedeného měsíce zodpovědná Mgr. Jiřina Haningerová 
s tím, že paní Irena Krejčová bude i nadále v knihovně působit. Paní 
Mgr. Haningerovou čtenáři již velmi dobře znají, neboť se ve zdejší 

knihovně intenzivně angažuje už nějaký ten rok. Paní Krejčová se 
nově bude formálně mnohem intenzivněji zabývat Klubem seniorů 
a dále pod záštitou knihovny připravovat a organizovat besedy a růz-
né společenské akce.
Tímto bych chtěl zároveň veřejně poděkovat paní Ireně Krejčové za 
její dosavadní neúnavnou a vytrvalou činnost, kterou knihovně do-
posud pod svým vedením věnovala. Paní Mgr. Haningerové přeji, ať 
pod jejím vedením knihovna i  nadále vzkvétá a  budu se těšit, čím 
novým knihovnu do budoucna obohatí.  
 Matěj�Mlčoch

Knihovna



Letošní výstavní sezónu v holyňské kapli sv. Jana Křtitele budeme 
otevírat v sobotu 1. 4. od 17:00 výstavou Žandy Gebauera s názvem 
‚‚SVĚTLO PRO ÚDOLÍ“, na kterou vás všechny tímto co nejsrdeč-
něji zveme! Výstava potrvá od 2. 4. a bude otevřena do 1. 5. 2023.

Žanda Gebauer (*1970) studoval v osmdesátých letech na sochařské ka-
menické SPŠ v Hořicích. V  letech devadesátých pak památkovou péči 
na SÚPP. Ve své, především interiérové, tvorbě autor pracuje hlavně se 
skelným kompozitem, který mu umožňuje nakládat se světlem, což je 
charakteristický rys jeho tvorby zhruba již od devadesátých let. Kom-
pozit, obecně řečeno laminát, pak je pro umělce zajímavý nejenom pro 
jeho optické vlastnosti, ale i pro svoji lehkost, jež umožňuje navrhování 
levitujících objektů v prostoru s adekvátní houževnatostí.
Autorovy práce můžeme rovněž shlédnout na právě probíhající výsta-
vě s názvem „ŽANDA A JEHO UFO“ v Galerii Bubec v Řeporyjích, která 

bude k vidění až do 28. 4. Na komentovanou dernisáž se můžete přijít 
podívat 27. 4. 2023 v 18h.
Žanda Gebauer je rovněž člověkem, který se velice zajímá o veřejný pro-
stor, o ochranu přírody a proto je také velmi aktivním předsedou spol-
ku Ochrana Dalejského údolí, jež má za sebou nedávné zorganizování 
řeporyjského referenda proti developerské výstavbě na místě ruin bý-
valého Trunečkova mlýna v Dalejském údolí. V referendu se vyjádřilo 
téměř 80 % hlasujících občanů pro to, aby vedení obce podniklo všechny 
právní kroky proti bytové výstavbě v této unikátní přírodní lokalitě. Více 
informací naleznete na webu referendumdalejske.cz
� Adéla�Rozehnalová,�kurátorka
Kaple bude otevřena vždy o víkendech a svátcích, vždy od 15:00 
do 17:00, či po soukromé telefonické domluvě na čísle 777 187 660.
Informace o výstavách můžete nalézt na FB stránkách GALERIE.
KAPLE.HOLYNĚ.
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Galerie Kaple Holyně – Začátek výstavní sezony 2023

Koncert Sliveneckého akordeonového souboru
V úterý 8. února se uskutečnil v zasedací místnosti koncert akordeonového souboru. Soubor působí ve Slivenci a tři ze členů souboru jsou slivenečtí 
občané. Posluchači zaplněného auditoria si tentokrát vyposlechli pestrý program skladeb, samozřejmě v aranžích pro akordeony. Zazněly například 
tyto skladby: Dvořákova Humoreska, Va pensiero z Verdiho opery Nabucco, Mascagniho Intermezzo z opery Cavalleria rusticana, Valčík č. 2 Dmitrije 
Šostakoviče, Radeckého pochod J. V. Strausse, nebo tradičně posluchači očekávaná skladba E. Morriconeho z filmu Tenktrát na západě. Po koncertě 
následoval dlouhý a zasloužený aplaus.� Lenka�Kudláková



V lednu jsme v našem kostele přivítali opět děti z MŠ Hvězdička a školní 
družiny zdejší základní školy, které si tradičně přišly prohlédnout náš 
betlém a dozvědět se něco málo o betlémech, jejich historii, o tradici 
tzv. svátku Tří králů… Zájem o prohlídku měly i další mateřské školy, ale 
letos bohužel situace neumožnila jim vyhovět. Snad to tedy vyjde příště.
Ve čtvrtek 2. února jsme při mši svaté oslavili Svátek Uvedení Páně do 
chrámu lidově zvaný Hromnice. Ten připomíná událost, kdy Maria s Jo-
sefem přinesli Ježíše čtyřicet dní po jeho narození do jeruzalémského 

chrámu a stařec Simeon v něm rozpoznal „Světlo k osvícení národů“. 
Podle staré tradice se v tento den také u nás světily svíčky – tzv. hrom-
ničky.
Popeleční středou, která letos připadla na 22. února, jsme vstoupili do 
postního období, které je přípravou na největší křesťanský svátek v ro-
ce – Velikonoce. Při mši svaté udělil otec David všem přítomným tzv. po-
pelec.
 -PeS-

Po podzimní části sezony 2022/2023 ukončil Aleš Majer, hlavní trenér „A“ týmu, své angažmá a zaměřil se plně na trénování mladší přípravky. 
O odchodu Aleše se vědělo dostatečně dopředu, tudíž byl čas zajistit adekvátní náhradu. Vedení klubu vědělo, že chce pokračovat ve způsobu hry, 
který jsme předváděli posledních 5 sezon. Podle toho jsme hledali vhodného trenéra, toto naše kritérium splňoval Marek Bukovský, který pro nás 
v nejlepší moment skončil jako trenér přeborového ABC Braník. Ihned jsme Marka oslovili a k našemu potěšení Marek naši nabídku přijal.
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Střípky z farnosti

Rozhovor s novým trenérem AFK Slivenec

Marku, těší mě a vítám tě u nás! Moc rád bych ti položil několik 
otázek.
Nejprve bychom o tobě všichni rádi něco věděli. Můžeš začít tím 
kolik ti je let, odkud pocházíš, kde jsi hrál fotbal?
M: Ahoj, děkuji za přivítání. Tak něco o sobě… Je mi 44 let a jsem rodilý 
Pražák. S fotbalem jsem začínal v 5 letech za Bohemians a od mladších 
žáků pak za Xaverov. Nejvýše jsem hrál dorosteneckou divizi. Pak přišel 
zánět mozkových blan a já musel přestat hrát. Protože fotbal miluji, tak 
jsem začal trénovat.

Co tvá trenérská kariéra? Jak a kdy jsi začínal, jaká máš za sebou 
angažmá?
M: S trénováním jsem začínal také na Xaverově hned po vojně. Po 6 le-
tech mě oslovil Pavel Novotný, abych šel trénovat na Bohemku. Po 2 
letech odešel Pavel do Motorletu a já šel s ním. Tam jsme trénovali starší 
dorost a posléze i divizi mužů. Po 7 letech na Motorletu jsem stejnou 
dobu působil u můžu na Braníku a nyní jsem tady a rád bych tu nějakou 
dobu zůstal.

Proč jsi se rozhodl přijmout nabídku AFK SLIVENEC?
M: Měl jsem několik nabídek z Prahy i Středočeského kraje. Když jsem si 
dal pro a proti, vyšel z toho nejlépe Slivenec. Některé hráče jsem tu znal 
a Aleš Majer vyznával podobný styl tomu, čím se tu chci s mužstvem 
prezentovat.

Jaké byly tvoje první dojmy, seznámení s kabinou a z prvního tré-
ninku?
M: Už když jsem tu byl na jednání, působili tu všichni na mě pozitivním 
dojmem. To samé si myslím po seznámení s kabinou a prvních trénin-
cích.

Tvým trenérským kolegou je Jan Vávra, těšíš se na spolupráci 
s ním? Shodujete se nebo máte na „koučování“ úplně opačný po-
hled?
M: S Honzou se znám už z působení v Braníku, kde trénoval dorost. Vě-
řím, že spolu budeme vycházet a doplňovat se.

Trénoval jsi ABC Braník v Pražském přeboru, je tam nějaký zásad-
ní rozdíl oproti 1.A třídě?
M: Myslím, že obě soutěže jsou velmi kvalitní, ale v Pražském přeboru 
vydrží většina mužstev makat celý zápas, ale v 1.A třídě spousta muž-
stev po 70. minutě fyzicky odpadá. A v Pražském přeboru je to více vy-
rovnané. A je tam u většiny mužstev větší disciplinovanost.

V rámci zimní přípravy jste 
si připravili pro kluky ně-
kolik přípravných utkání, 
jeden už je za námi a nebyl 
to zrovna povedený start, co 
ti tento zápas ukázal? (ČAFC 
5:1 AFK)
M: V  tom zápase dostali pří-
ležitost všichni hráči, kteří 
byli k  dispozici. Bylo to spíše 
o  poznávání. Ale ukázalo to 
přesně rozdíl mezi Pražským 
přeborem a  1.A  třídou. V  prv-
ním poločase jsme měli 4 šan-
ce a žádnou jsme neproměnili 
a domácí měli 2 šance a jednu proměnili. A 3 branky jsme dostali po 70. 
minutě. ČAFC prostě mělo už naběháno. Pro nás ten výsledek byl příliš 
krutý.

Je něco, na čem si vyloženě při tréninku/zápase potrpíš a nejede 
přes to tzv. vlak? Zkrátka něco, co tě dokáže opravdu vytočit, když 
hráči nedodržují?
M: Pár věcí je . Nemám rád nedisciplinovanost a když se na to někdo 
vykašle… To pak křičím a většinou i střídám . Každému se může stát, 
že se mu nedaří, ale musí za tým makat a jezdit po zadku… Dokážu dát 
znát nespokojenost po vítězném zápase, ale i pochválit po prohraném… 
Porážky ke sportu patří. Ale prohrávám nerad!

Víme, že dbáš na to, aby tvůj tým byl velmi dobře fyzicky připra-
vený, to máte s Alešem Majerem stejné, co jsou pro tebe hlavní 
týmové zásady?
M: Fyzická připravenost může rozhodovat v závěru vyrovnaného utkání. 
Zároveň chci, abychom se snažili napadat, a to bez pohybu prostě nejde. 
A zakládám si na týmovém pojetí. Tým v kabině i na hřišti. Makat jeden 
za druhého.

A poslední otázka – jaké máš cíle se Slivencem?
M: Vždy chci hrát co nejvýše, ale to chce asi každý trenér  Aleš Majer 
udělal hodně práce a chci v tom pokračovat. Určitě umět hrát ve více 
variantách rozestavení, protože je to pak těžší pro soupeře. A mám rád 
útočné pojetí hry, dávat hodně branek, protože to se divákům líbí.
Děkuji za rozhovor, přeji hodně zdaru a ať se ti u nás líbí!
M: Také děkuji. Michal�Starec�(za�AFK)



20   pozvánky 

KALENDÁŘ�SLIVENCE
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   6. 3.  15:00 Schůzka seniorů (KC Na Půdě)
   7. 3.  18:00 Beseda s Barborou Srncovou (zasedací  
 místnost ÚMČ)
21. 3.  18:00 Marky, bony, digitálky: Adam Havlík 
 (autorské čtení v zasedací místnosti ÚMČ)
22. 3.  17:00 Neformální setkání se starostkou (Bistro Kačák)
22.3. – 24.5. Rozumíme češtině: PhDr. Zdeňka Nováková  
 (cyklus besed v KC Na Půdě)
28. 3.  Vesmír v naší hlavě: RNDr. Aleš Stuchlík (beseda 
 v zasedací místnosti ÚMČ)
29. 3.  Velikonoční dílna s Táňou (Ateliér Klubu Švestka)
2.4. – 1.5.  Světlo pro údolí: Žanda Gebauer (výstava 
 Galerie Kaple Holyně)
 1. 4.  Velikonoční jarmark
  3. 4.  15:00 Schůzka seniorů (KC Na Půdě)
 4. 4.  18:30 Velikonoční koncert (Soubor Hilaris 
 v kostele Všech Svatých)
19. 4.  10:30 Divadélko s Aničkou (Herna Klubu Švestka)
22. 4.  Květinkový ples městské části (sál U Bůčka)
24 .4.  17:00 ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
25. 4.  Stop kriminalitě ve Slivenci (Beseda  Městské policie  
 Praha v zasedací místnosti ÚMČ) 

13. 5.  Vítání občánků
13.5. – 19.5. Týden rodin
  3. 6.  Dětský den
2. – 3. 6. Slivenecké letnice VELIKONOČNÍ 

JARMARK 
NA SLIVENECKÉ 

NÁVSI
SOBOTA 1. DUBNA 2023

14:30 – 18:00 HOD

Staročeské velikonoční hry

stánkový prodej,

historická řemesla, přelety dravců, 

pohádka pro děti,

vynášení moreny, občerstvení a další

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA-SLIVENEC POŘÁDÁ VE SPOLUPRÁCI S KOMISÍ PRO RODINU A DĚTI, KLU-
BEM ŠVESTKA, ČČK, ZŠ, ZUŠ POPELKA, VEŘEJNOU KNIHOVNOU

DEN RODIN
15. 5. 2023

(PRO PŘIPOMENUTÍ TOHOTO DNE BUDE PROBÍHAT ŘADA AKCÍ
OD 13. 5. DO 23. 5. 2023)

PRO NÁVŠTĚVNÍKY A ÚČASTNÍKY JSOU PŘIPRAVENY PAMĚTNÍ „PLACKY“.
BUDEME RÁDI, KDYŽ NĚKTEROU AKCI NAVŠTÍVÍTE:

● VÍTÁNÍ SLIVENECKÝCH A HOLYŇSKÝCH OBČÁNKŮ

● KONCERT VE SPOLUPRÁCI SE ZUŠ V AULE ZŠ (HRAJE CELÁ RODINA)

● MEZIGENERAČNÍ TÝDEN 
V SENECURA

● TÉMA RODINY V KURZECH 
KLUBU ŠVESTKA

● ČTENÍ V KNIHOVNĚ

● UKÁZKA PRVNÍ POMOCI VE 
SPOLUPRÁCI S ČČK

● PROJEKTOVÝ DEN V ZŠ, TÉMA 
RODINY ZPRACOVANÉ VÝTVARNĚ

● BESEDA S ODBORNÍKEM NA 
KOMUNIKACI V MANŽELSTVÍ
   
   TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU!


